
Hind 14 krooni

Teisipäeval Tartu-
maa muuseumis ava-
tud näitusel “Katab 
ja kaitseb” saab nä-
ha Anu Uudelti teks-
tiilitöid ja Hermes 
Sarapuu fotojäädvus-
tusi lumekristalli-
dest.

Milvi Kapaun

Näitusel välja pandud 
Elva käsitöömeistri Anu 
Uudelti looming sobib näi-
tuse kuraatori Anneli Aani 
sõnul suurepäraselt kokku 
maalikunstnik Hermes Sa-
rapuu fotodega lumehel-
vestest.

“Katab ja kaitseb on 
ühisnimetaja nii inimest 
soojendavale tekile kui loo-
dust katvale lumevaibale,” 
märkis Aan. “Huvitav on 
seegi, et Anu soojendavad, 
katvad ja kaitsvad esemed 
ning lumekristallid sisalda-
vad endas lummavat geo-
meetriat.”

Esimese kudumisõpetu-
se koolipõlves vanaemalt 
saanud Anu Uudelti ma-
hukast käsitöövaramust on 

Elva näitusel välja pandud 
varrastel kootud pitskardi-
nad, tekid, suuremõõtmeli-
sed laudlinad, linikud, kos-
tüümid ja õlasallid. Hee-
geldatud on kaks kostüümi 
ja roosidega kaunistatud 
tekk. Kauni näputöö eest 

on Anu Uudeltile tunnus-
tust jagatud Paunvere väl-
janäitustel ja teisteski Ees-
timaa paikades. Huvi taoli-
se käsitöö vastu on olnud 
suur. Tartumaa muuseumis 
olevate eksponaatide must-
reid on huvilistel võimalus 

ka endal järele proovida.
“Anu on mõelnud ka sel-

lele, et huvilised kudumis-
nippe õppida saaksid ja tõi 
näitusele kaasa mustriraa-
matud, kust vajadusel saab 
mustreid ka paljundada,” 
rääkis Aan. “Kui näituse-
külastajale meeldib mõni 
eksponeeritud muster, siis 
võib ka selle käsitöömeist-
rilt saada.”

Lumekristallid pildis
Kardinate ja vaipade 

vahele on muuseumisaa-
li seintele pikitud maali-
kunstniku ja loodusfoto-
graafi Hermes Sarapuu fo-
tolooming imelistest lume- 
ja jääkristallidest.

Piltide autori tutvustu-
sest saab näitusekülastaja 
teada, et fotograaf on nagu 
kalamees, kellel peab jät-
kuma kannatlikkust lume-
helbeid oodata, püüda, jah-
tida ja pildile saada. Mõ-
nel talvel võib juhtuda, et 
korralikku lumehelbesaa-
ki võib saada ainult kahel 
päeval talve jooksul. Loo-
dusfotokonkurssidel tun-
nustust pälvinud Hermes 

Sarapuu on lumekristalli-
de fotode töötlemisel leiu-
tanud oma tehnoloogia. 
Pildid on pärit aastatest 
2005-2007.

Kaunist käsitööd ja ime-
lisi fotosid uudistavale kü-
lastajale on Anneli Aanil 
ka jõuluajale kohane lugu 
jutustada.

“Lumehelbeke on tege-
likult veepiisk, mis on kül-
ma puudutusel sellise kuju 
saanud,” rääkis Aan. “Vee-
piisal on see imevõime, et 
ta saab minna taevasse, 
kus saab puhtaks ja kir-
gastununa maa peale ta-
gasi tulla. See on ülestõus-
mine ja tagasitulemine. Ja 
kui ta kirgastununa ja kau-
nina tagasi tuleb, siis on tal 
kindlasti kaasas mingi sõ-
num. Aga selle üle mõelge, 
kallid kaaslinlased, kui sei-
sate lumesajus...”

Käsitöö ja lumehelbefo-
tode näitust “Katab ja kait-
seb” saab vaadata Tartu-
maa muuseumis algava 
aasta 17. jaanuarini.

NÄDAL
� 21. detsembril kell 16 
raekoja saalis kammer-
koori Solenne jõulu-
kontsert

� Kuni 30.12 matkakes-
kuses aktimaalinäitus 
“Naiste püha”

� Kuni 30.12 raekoja 
saalis Navitrolla maali-
de näitus

� Nõo kultuurimajas 
21. detsembril kell 18 
vallarahva jõulupidu. 
Nõo valla Aasta Tegija 
2008 väljakuulutamine. 
Eeskava noorte meeste 
ansamblilt “Võta see”. 
Tantsule kutsuvad 
Anne Adams ja Imre 
Luur. Pilet 50.- ja 30.- 
(pensionär, õpilane). 
26. detsembril kell 12 
laste jõulupidu. Jõulu-
etendus “Lumehelbe 
teekond”

� Konguta rahvamajas 
27. detsembril kell 20 
suur aastalõpupidu. 
Tantsuks mängib 
ansambel Amadeus. 
Pilet eelmüügist 80.-, 
kohapeal 100.-

� Rannu rahvamajas 
27. detsembril kell 20 
aastalõpupidu. Tant-
suks mängib ansambel 
Pärgament. Pääse 
60.-/50.-

LÜHIDALT

Näitus lumest ja näputööst

Nr 47 - 48 (687 - 688) Laupäev, 20. detsember 2008

Vali Elva linna 
aasta tegu

Kuni 28. detsembri-
ni saab valida Elva lin-
na tänavuse aasta sil-
mapaistvaimat tegu.

Hääletada saab nii 
Elva linna kodulehekül-
jel kui lõigates ja pos-
titades ajalehes ilmuva 
ankeedi.

Neljapäeva õhtuse 
seisuga oli internetis 
enim hääli (155) antud 
Väikese Väeraja poolt, 
135 häält fotokonkur-
si Elva Hetked poolt ja 
100 häält oli kogunud 
Elva-Peedu kergliiklus-
tee avamine. Veel saab 
hääletada kontserdi 
Eesti Laul, lasteaia Õn-
neseen Peedu komplek-
si valmimise, kuldpul-
mapaaride õnnitlemi-
se ja Arbimäele mini-
spordiväljaku rajamise 
poolt. 

EPP

Näitusesaalis võib kudumite vahel piilumas näha ka Anu Uudelti heegeldatud kavala olemisega päkapikke. Foto: Milvi Kapaun

JÕULUD Ühel näitusel fotod ja näputööd

Väljapaneku avamisel oli käsitöömeister Anu Uudelti 
(vasakul) teiste hulgas õnnitlemas ka täditütar Reet 
Sõrg. Foto: Kadri Kivari
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LÜHIDALT

1. Kuidas tulete toime majanduslanguse tingimustes? Mis aitab pinnal püsida?
2. Kas olete pidanud tegevust kokku tõmbama, ümberprofileeruma, kokkuhoiu eesmärgil 
kedagi koondama?
3. Mis on praegustes tingimustes teie ettevõttele kõige raskem?
4. Kui kaua võiks teie hinnangul praegune majanduslangus kesta? Mis aitaks kaasa selle 
võimalikult kiirele ja valutumale läbimisele?
5. Kas Vabariigi Valitsus saaks või peaks mingeid olulisi meetmeid kasutama, et aidata riik 
majanduskriisist välja?

Elva Linnavalitsus kut-
sub majaomanikke ja et-
tevõtteid-asutusi valgus-
tama ja kaunistama jõu-
lude ning aastavahetuse 
ajaks maju, aedu, vaate-
aknaid, rõdusid.

Kaunimalt ehitud-val-
gustatud objektid saavad 

auhinnaks kinkekaarte ja 
pälvivad ajaleheski kii-
tust.

Hindamiskomisjon sõi-
dab Elvas ringi 29. det-
sembril.

ELV 
linnamajandusosakond

Et jõulud näeksid tulla

Elva laulustuudio lap-
sed laulsid jõulukonserdil 
“Jõuluvalguses” kolma-
päeva õhtul Sinilinnu 
saalis. Elmet Neumanni 
saateansambli ja õpeta-
ja Malle Suiste elektrikla-
veri saatel kõlasid jõulu- 
ja talvelaulud eesti ning 
inglise keeles solistide, 
duettide ja ansamblite 
esituses. Vahetekste lu-
ges Lea Kurvits. Kodu- ja 
välismaiste lauluautori-
te hulgas esitati ka lau-
lustuudio endise õpetaja 
Airi Vettiku lood “Kodu-
teel” ja “Talvetuule keel”.

Kultuurikeskus Sini-
lind premeeris jõulukin-
gitusega vabariikliku 
laulukonkursi Jõulutäht 
2008 võitjat 12-14 aas-

taste lauljate hulgas Ma-
ri-Liis Kaldveed ja laulu-
karusselli finalisti Elise 
Ustavit.

Kontserdi lõpulaulu 
Leila Röömeli “Jõuluöö” 
esitas ansambel koossei-
sus Liisi Sirk, Elise Us-
tav, Annela Kams, Ka-
di Rõmmel, Kärt Petser, 
Kristi Koppel, solist oli 
Elis Laasberg.

Laulud õpetasid sel-
geks Livia Kuuskve-
re, Malle Suiste ja Meri-
ke Allik. Saateansamb-
li koosseisus mängisid 
Elmet Neumann (löökpil-
lid), Aare Varusk (klahv-
pillid) ja Toomas Pihlau 
(kitarrid). 

EPP

Kuidas läheb?

Laulustuudio jõulukontsert

Kalle Kuusik, Enics 
Eesti AS direktor:

1. Enics Eestit mõju-
tab Eesti majanduslangus 
vaid sedavõrd, et tööjõudu 
on oluliselt lihtsam saada. 
2008. aasta möödus pide-
vas tööjõupuuduses, alles 
aasta lõpuks saime kõik va-
bad kohad täidetud. Muu-
tused maailmamajandu-
ses on suurendanud kon-
kurentsi elektroonikatöös-
tuses, kuid Elva tehasele 
need olulisi muutusi kaa-
sa ei too. Meie ettevõte on 
maailmatasemel ja inves-
teerinud piisavalt efektiiv-
suse parandamisse.

2. Meie strateegia ega 
plaanid pole muutunud. 
Meie suund on hakata toot-
ma üha keerukamaid too-
teid, mis omakorda eel-
dab rohkem kvalifitseeri-
tud tööjõudu. Meie teha-
ses töötab hetkel 546 töö-
tajat, järgmiseks aastaks 
prognoosime sama taset. 
Edasine kasv peaks tulema 
eelkõige efektiivsuse para-
nemise kaudu. Selleks in-
vesteerime järgmine aasta 
tootmisseadmesse 23 mil-
jonit krooni, korraldame 
koolitusi ja arendame toot-
misprotsesse.

3. Sellele küsimusele ei 
saa vastata, sest praegu-
sed tingimused ei ole mei-
le raskemad kui tavaliselt. 
Iga aasta erineb eelmisest, 
igal aastal on veidi erinev 
fookus, aga midagi erakor-
ralist selles ei ole.

4. Eesti majanduses võib 
selline olukord kesta umbes 
aasta, usun et peale seda 
hakkab olukord tasapisi pa-
ranema. Mõnedes sektorites 
võib madalseis ka kauem 
kesta. Olukorra paranemi-
sele aitaks kindlasti kaasa 
laenuraha parem kättesaa-
davus. Usun, et nii mõnigi 
asjalik projekt jääb praegu-
ses olukorras riiulile.

5. Mingeid erakorrali-
si meetmeid pole vaja te-
ha, majanduse kohandu-
mine võtab veidi aega, liig-
selt sellesse sekkudes või-
me olukorda veelgi halve-
maks teha. Riiklikul tase-
mel tuleb kindlasti taga-
da, et ettevõtluskeskkond 
oleks konkurentsivõimeli-
ne võrreldes naaberriikide-
ga. Samuti tuleb piisavalt 
investeerida haridusse ja 
ümberõppesse.

Enno Kuldkepp, AS 
RPM Grupp juhataja

1. Ma usun, et majan-
duslangus on puudutanud 
kõiki firmasid, nii ka meid. 
Tootmismahud on võrrel-
des eelmise aastaga vähe-
nenud 25-30%, samuti ka-
sum, mille langus on veel-
gi suurem. Pinnal on aida-
nud püsida see, et meil on 
üle 80% toodangust eks-
port. Aga minu arvates ka 
õigesti väljatöötatud palga-
süsteem, mis on meil töö-
tasustamisel kasutuses ju-
ba aastaid.

2. Eks oleme püüdnud 
töid ja tootmisliine opti-
meerida ja on ka üksikuid 
lisajõude tulnud kokku 
tõmmata, kuid suuremaid 
koondamisi ei ole olnud va-
ja teha.

3. Kõige raskem on ikka 
saada tellimusi, kuna pan-
gad täna laenusid ei väljas-
ta ja neid ostjaid, kellel on 
oma raha, on siiski vähe. 
Sama kehtib ka mujal rii-
kides.

4. Ise tahaks loota, et 
kergemaks läheb 2009. 
aasta teises pooles. Selleks, 
et majandus taastuks, pea-
vad tööle hakkama enne-
kõike pangad.

5. Vabariigi Valitsus 
peab tegema õigeid ja tar-
ku otsuseid, mitte era-
konnad omavahel kakle-
ma. Tundub, et ärategemi-
se rõõm on ikka kõige suu-
rem rõõm.

Elmut Paavel, AS Li-
hameister juhatuse lii-
ge

1. Hetkel aitab lihatöös-
tusi saabuv aastalõpp, kus 
nõudlus on jätkuvalt ole-
mas.

2. Meie põhitooraineks 
jääb jätkuvalt liha ja lõpp-
toodanguks lihatooted. 
Praeguseks hetkeks kedagi 
koondatud veel pole.

3. Ettevõttel on kõige 
raskem jätkata suurema-
te müügimahtudega tule-
val aastal, võrreldes 2008. 
aastaga.

4. Lähima paari kol-
me aasta jooksul Eesti SKP 
kindlasti ei tõuse, pigem 
langeb järgneva kolme aas-
ta jooksul vähemalt 10%. 
Inimesi peab õpetama öko-
noomsele majandamisele 
igapäevaelus. See oleks ka 
natuke riigi ja ajakirjandu-
se ülesanne.

5. Kuna Eesti on suhte-
liselt väike ja vaene riik, 
peaks Valitsus kiirelt lä-
bi viima sunniviisilise hal-
dusreformi, st ära likvidee-
rima nn vallad, piisaks 15 
maakonnast 6-7st suure-
mast linnast. Samuti peaks 
vähendama ministeeriu-
mide ametnike arvu vähe-
malt 50% ning samuti rii-
giametnike ja inspektsioo-
nide töötajaid vähemalt 
50%, v.a politsei- ja pääste-
amet. Sellega oleks võima-
lik kokku hoida vähemalt 
2-3 miljardit krooni eelar-
ve raha.

Toomas Treial, OÜ 
Mihkel X juhatuse esi-
mees:

1. OÜ Mihkel X on et-
tevõte, kelle tegevusala on 
küllaltki lai. Ehitame vee- 
ja kanalisatsioonitorustike, 
küttetrasse, reoveepuhas-
teid, veehoidlaid, aga koos 
partneritega oleme ehita-
nud või rekonstrueerinud 
ka näiteks sildu. Meile ei 
ole võõrad kuivendustööd, 
maaparandussüsteemi-
de remont ja hooldus, tee-
de ning platside ehitamine. 
Arvan, et just mitmekülg-
sus, mitte kitsas orienteeru-
mine ainult ühele valdkon-
nale võimaldab meil olla 
paindlik. Just paindlikkus 
ja kogemused on meil siiani 
aidanud leida niši, kus kriis 
otseselt veel ei avaldu.

2. Me ei ole seni pida-
nud mõtlema töömahu vä-
hendamisele, küll aga efek-
tiivsemale majandamisele 
ning kulude kokkuhoiule. 
Kõik selles vallas tehtavad 
otsused on rasked ja valu-
lised. Eriti valuline on töö-
tajate koondamine ja me 
oleme pidanud sel aastal 
koondamisega tegelema.

3. Tundub, et 2009. aas-
tal tuleb vastu võtta otsu-
seid, mille mõju ettevõtte-
le on pikas perspektiivis 
ülioluline. Kui keegi ütleks 
ette, et see või teine otsus 
on õigeaegne ja õige – mis 
siis elul viga oleks! Kahjuks 
saabub selgus palju hiljem, 
kusjuures vigade paranda-
miseks enam võimalust ei 
anta. Aga kõige raskem on 
võtta vastu otsuseid, mis 
mõjutavad otseselt meie 
töötajate kindlustunnet või 
heaolu.

4. Kes nendele küsimus-
tele õigesti vastab, saab 
kindlasti rikkaks inime-
seks. Mina ei saa.

5. Jah, kindlasti. Kõige-
pealt tuleks lõpetada de-
magoogitsemine ja häma-
mine stiilis “oi kui häs-
ti meil ikka läheb!” Tu-
leb rääkida asjadest nii na-
gu nad on, lõpetada riikli-
kul tasemel laristamine ja 
alustada kulude otsusta-
vat kärpimist just aparaadi 
hüvedest. Aga eelkõige ei 
suuda ma aru saada, miks 
on nn eurorahadest kasu-
tatud üliväike osa, samas 
kui ehitussektor on krii-
sis. Firmad hääbuvad, ini-
mesed istuvad ilma tööta 
ja ehitushinnad on kukku-
nud meeleheitehindade ta-
semeni. Kes on selles süü-
di ja kas keegi üldse mille-
gi eest vastutab? Meile pa-
kutakse raha ja me ei võ-
ta seda vastu? Ei tuleks ik-
ka taevast enne appi kutsu-
da, kui meie riigi hammas-
rattad õlitatult tööle hak-
kavad.

Jõulukontserdi avalaulu, J. Lennoni ja Y. Ono “Käes 
ongi jõulud” esitas Mariel Aim. Kaasa laulsid Deana 
Noop (vasakult), Anna-Maria Vahimets, Heleri Kärp, 
Maris Sule ja Kirsti Kornav. Foto: Milvi Kapaun
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MIS JUHTUS
Elvas

12.12 kl 14.30 tuiger-
das ja lärmas purjus Kaa-
rel (1988) Säästumarketi 
ees, kl 18.50 juhtis Kris-
tiina (1989) ja kl 22.45 
Alo (1986) mootorsõidu-
kit kohustusliku liiklus-
kindlustuse lepingu mak-
sevabal perioodil.

13.12 sõitsid foori kee-
lava tule ajal üle raud-
tee kl 16.15 Mall (1950) 
ja Heiko (1985). Kl 16.40 
juhtis Arne (1981) auto-
rongi, omamata vastava 
kategooria sõiduki juhti-
mise õigust. Kl 16.50 ei 
täitnud Aliisa (1983) sõi-
dukit juhtides liiklusmär-
gi “Peatumise keeld” nõu-
deid. Kl 17.10 juhtis Elar 
(1979) haagisega mootor-
sõidukit, omamata selle 
juhtimise õigust.

13.12 kl 20.02 paiku 
sisenes Alexela tanklas-
se seni tuvastamata eesti 
keeles rääkiv mees (170-
175 cm pikk, seljas tu-
me jope, mille kapuuts oli 
üle pea tõmmatud). Mees 
nõudis tankla töötajalt ra-
ha ning haaras külmikust 
2 limonaadi Kelluke.

15.12 kl 09.41 paiku 
toimus liiklusõnnetus Tar-
tu maantee - Supelranna 
ristmikul, kus sõiduauto 
Audi 80, mida juhtis 68-
aastane Kalju, ei andnud 
teed Tartu suunas sõitva-
le sõidueesõigust omava-
le liinibussile. Buss pidur-
das järsult, esiistmel istu-
nud reisija kukkus ja sai 
kehavigastusi.

15.12 kl 22.50 pai-
ku tungisid Tartu maan-
teel 43-aastasele mehe-
le kallale kaks tundma-
tut noormeest, kes peksid 
oma ohvrit käte ja jalga-
dega ning võtsid kaasa te-
ma õlakoti, milles oli fo-
toaparaat Olympus 500 ja 
tööriistad.

16.12 kl 03.10 kuulas 
Vladimir (1979) Järve tä-
navas asuvas korteris val-
jult muusikat, tekitades 
lärmi, mis kostus trepi-
kotta ja naaberkorterites-
se. Sellega rikkus ta ava-
likku korda ja majaelani-
ke rahu. Kl 21.45 juhtis 
Riho (1982) sõidukit ko-
hustusliku liikluskindlus-
tuse lepingu maksevabal 
perioodil.

Rõngu vallas
15.12 kl 07.30 ajal toi-

mus liiklusõnnetus Rõngu 
alevikus Viljandi maantee 
alguses, kus valge sõidu-
auto sõitis otsa ülekäigu-
rajal teed ületanud tüd-
rukule (1997) ning lah-
kus sündmuskohalt. Liik-
lusõnnetuse asjaolud sel-
gitamisel.

Rannu vallas
11.12 avastati, et 

Vehendi külas metsanoo-
rendikult on varastatud 
üle kolmekümne noore 
kuuse.

Konguta vallas
12.12 kl 21.15 oli au-

toroolis purjus Edgar 
(1989).

13.12 kl 15.40 ületas 
Marko (1987) juhitud sõi-
duk asulavälisel teel kii-
rust 22 km/h võrra.

Nõo vallas
Ööl vastu 04.12 va-

rastati Uuta külast kaks 
mootorsaage: Husqvarna 
246 ja uus Partner P4-20 
XT, mis oli pakendis.

15.12 kl 12.10 sõi-
tis Ene (1961) asulaväli-
sel teel lubatust 22 km/h 
võrra kiiremini.

16.12 kl 20.20 juhtis 
Erki (1994) mopeedi, tal 
puudus mopeedijuhitun-
nistus ja kiivrit polnud ka 
peas.

Põles loomalauda 
katus

16.12 kl 22.14 teata-
ti, et Meeri külas põleb 
loomalaut. Päästjate saa-
bumisel põles L-kujuli-
se lauda büroo ja puhke-
ruumide osa katus täies 
ulatuses ning kolmandik 
loomalauda osa katusest 
lausleegiga. Päästjate abil 
olid töölised ja elanikud 
sadakond veist laudast 
välja ajanud ning üks-
ki loom viga ei saanud. 
Loomad paigutati lähedal 
asuvatesse teistesse lau-
tadesse. Tulekahju kus-
tutati lõplikult kella kahe 
paiku öösel. Põlengus hä-
vis 400 m² ulatuses lauda 
katust, ruumid said vee- 
ja suitsukahjustusi. Tule-
kahju tekkepõhjus on sel-
gitamisel.

Rõngu volikogu otsu-
sest määrata 1. no-
vembrist kogu val-
la territooriumil ain-
saks vee-operaato-
riks AS Emajõe Vee-
värk tekkinud se-
gadus Käärdi alevi-
ku edaspidises vee-
ga varustamises pole 
tänaseni lahendust 
leidnud.

Sirje Veldi

Emajõe Veevärgi ettepa-
nek opereerimiseks Rõngu 
vallas sisaldas märget, et 
Käärdis jääks opereerima 
OÜ AWS. Rõngu vallava-
litsus jättis vastava märke 
eelnõust välja ja vallavoli-
kogu kinnitas kogu Rõngu 
territooriumil ühise vee-
ettevõtte AS Emajõe Vee-
värk.

Rõngu vallavolikogu 
esimees Kalju Hermann 
on varem Elva Postipoisile 
öelnud, et ei näe probleemi 
selles, miks ei võiks vallas, 
sarnaselt ühe jäätmeveofir-
maga, olla ka üks vee-ope-
raator.

AS Emajõe Veevärgi ju-
hataja Andres Aruhein väi-
dab, et vallal pole Elva 
vee-ettevõttega AWS ühte-
gi siduvat lepingut ja see-
ga on kogu ettevõtte tege-
vus Käärdis olnud niikui-
nii ebaseaduslik. Emajõe 
Veevärgi pakutud lepingut 
oma tegevus Käärdis le-
galiseerida, ei võtnud aga 
AWS vastu.

“See pole legaliseerimi-
ne, vaid kahe firma omava-
heline leping, kus ka hin-
nad on hoopis teised,” hin-
dab OÜ AWSi juhatuse liige 
August Vester. “Ma ei usu, 
et Käärdi elanikel oleks hu-
vi, et neid veel keegi vee- ja 
kanalisatsiooniteenuse ost-
misel vahendaks.”

OÜ AWS üks osanikest, 
Asko Vester, aga ütleb, et 
kui nende tegevus Käärdis 
on seadusevastane, siis on-
gi neil õigus keerata vesi 
kinni, et mitte tegelda eba-
seadusliku äriga. Lihtsalt 
niisama ei soovi nad aga 
Emajõe Veevärgi all-ette-

võtteks hakata.

Kõige odavam oleks 
muuta otsust

Asko Vesteri sõnul oleks 
kõige lihtsam, mõistlikum 
ja käärdilastele ka kõige 
odavam lahendus, kui Rõn-
gu vallavolikogu, lähtudes 
Käärdi omapärasest olu-
korrast, oma otsust selliselt 
muudaks, et Käärdis jääks 
edasi opereerima AWS, kes 
sõlmiks lepingu Rõngu val-
laga. See säilitaks vallale 
õiguse ka hindade üle ot-
sustada. 

“Hetkel on aga selline 
olukord, kus ilma meiega 
läbi rääkimata, isegi meid 
teavitamata, valiti Rõngu 
vallas üleöö uus operaa-
tor, kes on juba ka vallale-
hes jõudnud kuulutada, et 
Käärdis jääb esialgu kõik 
samaks ning kehtivad se-
nised lepingud ja hinnad,” 
ütles Asko Vester. “Tegeli-
kult peaks praegusel juhul 
Emajõe Veevärk meilt vett 
ostma kui firma, mille pu-
hul kehtivad ka hoopis tei-
sed hinnad. Oleme Käärdis 
kaks kuud teinud sisuliselt 
heategevust.”

Asko Vesteri sõnul on 
nad saatnud kirja oma et-
tepanekutega ka Rõngu 
vallavalitsusele, kust nei-
le aga tänaseni pole mingit 

vastust tulnud.
“Me oleme oma seisuko-

had välja öelnud, et selliste 
hindadega me Käärdis ope-
reerimist enam ei jätka,” 
ütles Vester. “Me ei saa ju 
Käärdile hakata vett müü-
ma alla omahinna. Ka El-
va linn tõstab hinda. Aga 
no ei ole ju võimalik mida-
gi kokku leppida, kui isegi 
meie kirjadele ei vastata ja 
meiega ei räägita.”

Rõngu vallavanema Ai-
var Kuuskvere sõnul ei ta-
suks elanikke ajakirjandu-
se kaudu hirmutada mit-
mekordse hinnatõusuga, 
sest pole sugugi võimatu, 
et Rõngu volikogu ka oma 
otsuse üle vaatab. Tema sõ-
nul peavad aga kokkulep-
pele jõudma eelkõige AWS 
ja Emajõe Veevärk.

Elva tõstab hinda
Esmapäeval otsustas El-

va linnavolikogu, et 1. ap-
rillist on linna territooriu-
mil vee- ja kanalisatsioo-
niteenuse hind elanike-
le 32 krooni ja asutuste-
le 45 krooni kuupmeetrilt, 
millest osa läheb investee-
ringuteks. Sel moel kogu-
neb linnakassasse aastaga 
täiendavalt umbes 600 000 
krooni lisaraha, mis suuna-
takse vee- ja kanalisatsioo-
niprojekti investeeringu-

teks. 
Aruheina hinnangul 

peaks Käärdi vee- ja ka-
nalisatsiooniteenuse hind 
jääma samaks, mis Elvas, 
kuna tehniliselt on tege-
mist tervikliku süsteemi-
ga. Hetkel olemasolevate 
andmete põhjal on Emajõe 
Veevärk pakkunud võima-
likuks ühtseks vee- ja ka-
nalisatsiooniteenuse hin-
naks koos käibemaksu-
ga 28.80 nii elanikkonna-
le kui ka tööstusele. AWSi 
juhtide sõnul ei saa aga 
Emajõe Veevärk müüa kau-
pa, mida tal ei ole.

“On muidugi võimalik 
taas töösse võtta Käärdis 
mõni vana puurkaev ja reo-
veepuhasti ning Käärdi ale-
vik Elva linnast üldse lah-
ti lüüa, kuid tõenäoliselt 
oleks see kulukam tegevus, 
mis kajastuks ka hilisemas 
veehinnas,” ütles Aruhein.

Seda mõtet peab August 
Vester lausa utoopiliseks.

“Uus puhasti maksab 4-
5 miljonit, mida see siis tä-
hendaks elanike rahakoti-
le?” küsib ta. “Rahade väl-
jaajamine võtab omakorda 
2-3 aastat. Kas Käärdi ini-
mesed toovad senikaua ku-
sagilt ämbriga vett? See on 
utoopia, mida Aruhein rää-
gib.”

Vee-ettevõte soovib 
volikogu otsuse muutmist
KONFLIKT AWS ei soovi hakata all-ettevõtjaks

Asko Vester Palu tee lõpus asuva reoveepuhasti juures, kuhu jookseb kokku ka 
Käärdi aleviku reovesi. Foto: Kersti Koosa
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16.12 otsustati:
Kinnitada hanke 

“Sõitjate vedu Elva lin-
naliinil 2009” hanke tu-
lemused ja kvalifitsee-
rida pakkujad, edukaks 
tunnistati Rivor Trans 
OÜ pakkumine, sõlmida 
sõitjateveo leping Rivor 
Trans OÜ-ga; Vana-Koidu 
16a ehitise teenindami-
seks vajaliku maa suuru-
seks 4892 m².

Kvalifitseerida rii-
gihankes nr 109283 “Elva 
linnas Arbi järve terven-
damine” osalevad pakku-
jad.

Muuta Elva linna 
2008. aasta eelarvet tege-
vusalade ja majandusliku 
sisu järgi.

Määrata Elva lin-
na munitsipaalomandis-
se taotletavatele maaük-
sustele uued maakasutu-
se sihtotstarbed: Jõe tn 5 
– sotsiaalmaa, Jõe tn 16 – 
sotsiaalmaa; Pikk 46 asu-
va katastriüksuse sihtots-
tarbeks elamumaa; lap-
se sünnitoetus Natalja 
Kolesnitšenkole.

Anda raieluba Uuta 
tee 4 kinnistul nelja ka-
sepuu ja kolme vahtrapuu 
raiumiseks; kirjalik nõus-
olek Vana-Koidu 14 väike-
ehitise püstitamiseks.

Algatada Kase 27 ka-
tastriüksuse detailplanee-
ringu koostamine, kin-
nitati detailplaneeringu 
lähteseisukohad, sõlmida 
leping OÜ-ga Avek Maa 
katastriüksuse detailpla-
neeringu koostamiseks.

Pikendada Mäe-Arbi 
talu nr 21 maa osalise ta-
gastamise tähtaega kuni 
31. detsembrini 2009.

Finantseerida siht-
otstarbeliselt suusahüp-
pemäe kunstmurukatte 
soetamisega seotud ku-
lusid 20 000 krooni ula-
tuses.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse 
Elva TÜ, Elva Konsumi 
taarapunkt Kesk 1 ja 
Arbimäe Konsumi taara-
punkt Kirde 3.

Maia Kukk
Linnasekretär

Jõulude ajal me oleme 
koos pere ja sõpradega, ja-
gades aasta jooksul koge-
tud tegusid, rõõme, mu-

resid, saavutusi. Isegi siis, 
kui aastast meenub ka mi-
dagi halba, on see väljakut-
seks meile, et edaspidi lä-
heks paremini, et me olek-
sime targemad, mõistva-
mad ja sallivamad.

2009. aasta suurim ees-
märk Elva linnale on las-
teaiajärjekorra kaotami-
ne, lasteaed Murumuna 
uue hoone ehitus. Peatselt 
algab linnas vee- ja kana-
lisatsioonitrasside ehitus, 

töö Arbi järve tervendami-
seks ning seejärel Kesk tä-
nava rekonstrueerimine.

Suurte ja energiamahu-
kate ettevõtmiste taustal 
on oluline panustada üldi-
se linnamiljöö parandamis-
se ja uuendamisse, märga-
ta ja tähele panna, mitte 
lasta end heidutada majan-
duse jahenemisest.

Jõulupühade puhul soo-
vin kõigile hoolivat tähele-
panu ja inimlikku soojust 

üksteise suhtes, sõbralikku 
lihtsust ning armastust li-
gimese vastu. Jõuluaeg on 
andmise, andestamise ja 
aitamise aeg. Las need jõu-
lud toovad meile kõigile ra-
hu ja lootust.

Häid mõtteid, õigeid ot-
suseid ning suuri tegusid 
kõigile! Hoiame üksteist!

Reno Laidre, 
Elva linnapea

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
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Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Elva Linnavolikogu 
15.12.2008 otsusega nr 
59 algatati Tartu mnt 16 
maaüksuse detailplanee-
ringu koostamine. Pla-
neeringu eesmärgiks on 
õigusliku aluse loomine 
Verevi järve supelranda 
teenindava rannahoone 
projekteerimiseks. 

Elva Linnavolikogu 
15.12.2008 otsusega nr 
57 kehtestati J. Kärneri 
34 detailplaneering ning 
muudeti Elva linna üld-
planeeringut. Detailpla-
neeringu alal vähendati 
Elva jõe ehituskeeluvöön-
di 50 m ulatust 20 m kau-
gusele Elva jõe piirist.

Elva Linnavolikogu 

15.12.2008 otsusega nr 
58 kehtestati Põllu 16 de-
tailplaneering ning muu-
deti Elva linna üldplanee-
ringut. Detailplaneeringu 
alal vähendati Moonuse 
oja ehituskeeluvööndi 25 
m ulatust 10 m kaugusele 
Moonuse oja piirist.

Elva Linnavalitsuse 
16.12.2008 korralduse-
ga nr 538 algatati Kase tn 
27 katastriüksuse detail-
planeeringu koostamine. 
Planeeringu eesmärgiks 
on õigusliku aluse loomi-
ne Elva Väikelastekodu-
le kahe peremaja rajami-
seks. 

ELV

TEATED

Ühiskülastusena 
10. jaanuaril 2009 kell 
13 algavale kontserdi-
le MEMORY 2009 väl-
jub buss Sinilinnu park-
last kell 12.

Kontserdipiletid on 
küll välja müüdud, aga 

teadmiseks teistele sama 
kontserdi huvilistele, et 
bussis on veel vabu kohti, 
sõit maksab 35 krooni.

Koha soovist anna kii-
resti teada telefonil 745 
7201 või 5551 2174.

HKK Sinilind

Head elvalased

On juba jõuluhõngu loo-
duses ja lumes, on juba 
jõulumõtteid, soove meie 
unes…

Loodusemärgid (lumi ja 
pakasekraadid) näitasid tal-
venägu meile juba mõni aeg 
tagasi, kuigi talveaeg algab 
alles 21. detsembril. Päevad 
hakkavad kukesammul pi-
kenema ja uus aastaring ke-
rib oma kangarulli lahti.

Mis jääb seljataha? Mida 
toob uus aastaring?

Elva linnale möödus aas-
ta rahulikult, kuid see ei tä-
henda, et elu oleks linnas 
seisnud. Elvalastele jagus 
tööd, mis tagas linnale tulu-
maksu; saime juurde laste-
aiakohti (Peedul) ja paran-
dasime olmetingimusi Mu-
rumunas koos ettevalmis-
tustöödega uusehituseks; 
parandasime Verevi järve 
ehitisi; avasime Elva-Peedu 
kergliiklustee, mis on edu-
kalt kasutuse leidnud; ava-

sime vanas vaksalihoones 
matkakeskuse koos info-
punktiga ning sealt alga-
va Väeraja; peagi avatakse 
eakate ja puuetega inimes-
te päevakeskus; Sinilind 
parandas olmetingimusi ja 
elektrisüsteeme; riik tähis-
tas 90. aastapäeva; linn tä-
histas oma 70. aastapäe-
va; raamatukogu 85. sünni-
päeva; kool 95. aastapäeva 
ning kultuur 100. aastapäe-
va koos erinevate kultuuri-
sündmustega linnas.

Tänan siinkohal kõiki, 
kes nendes või ka nimeta-
mata tegevustega Elva lin-
nas oma panuse andsid.

Linna eelarve tulude ja 
kulude pool ühtis ja kuigi 
räägime juba mitmeid kuid 
majanduskriisist, pole elva-
lane seda otseselt veel tun-
netanud.

Kuidas aga edasi? Kind-
lasti tuleb rohkem mõelda, 
planeerida ja kalkuleerida 
ka linnaametnikel – riigi 
eelarve ümber ja sees käi-
nud probleemid mõjutavad 
varem või hiljem ka meid. 
Elva on aastaid kujunda-
nud kulusid ja tulusid kon-
servatiivselt, kuigi kiusatu-
si, ka laenuraha suurenda-
mise soove on ikka üles ker-
kinud.

Linnapea nimetas uut 
eelarvet investeeringute 
eelarveks. See on küll hea 
tulevikuks, kuid mina ta-
haksin, et mõtleksime-olek-
sime rohkem valmis oota-
matusteks, eelkõige töökoh-
tadest koondatud inimes-
te abistamiseks. Õnneks on 
Elva suurfirmad veel tublid, 
mis tähendab, et on osatud 
õigesti majandada ja inves-
teerida.

Mõelda tuleks ka lin-
na palgal olevate inimes-
te palkade ühtlustamisele. 
Viimane probleem puudu-
tab huvihariduse õpetajate 
palku (Muusikakool ja Sini-
lind), mis jäävad juba maha 
lasteaiaõpetajate palkadest, 
kooliõpetajatest rääkima-
ta. Huvihariduses töötavad 
inimesed on aastaid tööta-
nud missioonitundest, kuid 
keskmise Eesti palgani pole 
veel jõudnud. Huviharidus, 
enesetäiendamine, ümber-
õppeprotsessid on aga prae-
guses ühiskonnas olulisel 
kohal.

Tore on tõdeda, et endi-
selt on linnal võimalik eral-
dada projektirahasid kul-
tuurile, spordile, noorte-
le jt. Ootame aga uusi ning 
huvitavaid ideid.

Järgmisel aastal käivitub 

kaua räägitud-oodatud vee- 
ja kanalisatsiooniprojekt 
ning osa linna trassidest 
saab kindlasti ka uuenda-
tud. On ka valimiste aasta, 
kus linnakodanik saab te-
ha otsuseid ja järeldusi ning 
loodan selgi juhul arukust 
ning tarkust teha valikuid, 
mis otsustavad linna aren-
gu järgnevatel aastatel.

Ent praegu on jõuluaeg 
– üks aasta olulisem ja kau-
nim aeg. Kuused, küünlad, 
kingitused, pere ja sõbrad, 
vaikuse ja mõtiskluste aeg, 
aga ka toredate pidude ning 
sündmuste aeg…

Unustagem siis hetkeks 
mured ja nautigem seda ae-
ga ka siis, kui aasta jook-
sul on olnud kurbi hetki või 
muremõtted tulevikust loo-
ritavad uusi lootusi. Eest-
lane on visa hinge ja maa-
lähedase ellusuhtumise-
ga ning kindlasti kohane-
misvõimeline. Jätkugu vaid 
tervist ja lähedaste õlatun-
net ning õnne ja armastust 
igasse päeva.

Tähevalgust akendesse, 
küünlasära silmadesse, hin-
gesoojust südamesse, jõulu-
rahu kodudesse.

Hoiame üksteist!
Leelo Suidt, 

Elva linnavolikogu esimees

Parimad autokaubad - FIXUS!
WWW.FIXUSNET.EE

OÜ Marepleks * Valga mnt 7 * Elva *  tel 7 303 665

 SUITSUANDUR 
SEE VÄIKE “PÄÄSTJA” ON SINU KODU ESMASEKS KAITSJAKS TULEKAHJU EEST!

95.-95.-95.-
139.-

PARIM PAPAARRIIM KKKIINKNKK!PARIM KINK!
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Jõulubuss alustas 
sõitmist esimesel 
advendil, kunstikuu 
lõpetamise päeval 
ja kuuse avamise 
päeval, 30. novemb-
ril. 

Veronika Laurson, 
noorsootöötaja

Sel päeval oli suur tui-
sulumi juba veeks sula-
nud, kuid Tartumaa Ter-
visespordikeskuses här-
japõlvlaste platsil oli lu-
mekiht veel päris paks 
ning seetõttu õnnestus 
meil lume pealt üles ot-
sida väikeste mehikes-
te “päkapikkude” jäljera-
da ja seda  mööda min-
nes leida ka üllatuseko-
tike taskušokolaadide-
ga headele lastele. Päris 
jõulubussi moodi puna-
se uue bussi lubas meile 
naabervald Rannu. Koos 
Elva noortega kaunistasi-
me selle lumehelveste ja 
leevikestega ning esiak-
nale sättisime sildi Jõu-
lubuss. Esimesel advendil 
oli bussisõidule tulnuid 
rohkem kui bussis kohti, 
kuid head lapsed mahu-
tasid endid ka emade-isa-
de sülle ning kõik soovi-
jad said kaasa.

Teisel advendil sõit-
sime jõulubussiga Luke 
mõisa, kus mõisapargis 
iidsete pärnade all ker-
kisid vastsadanud kohe-
vast lumest mitmed lu-
mememmed. Bussiselts-
kond nautis mõisapar-
gi kaunidust, kui äkki oli 

pargipuude vahel näha 
lehvimas punase kuuega 
meest, korv käes. Jõulu-
vana ise tuli uudistama 
uhkeid lumememmesid 
ja jagas headele lastele 
korvist mandariine.

Kolmandal advendil 
sõitsime Majalasse, Sepa 
tallu. Sirje Viljamaa koos 
perega korraldas meile 
meeldejääva pühapäeva 
hobusesõidu (pildil), vaa-
tasime ponisid ja uudista-
sime päkapikkude meis-
terdamise töötuba. Paku-
ti ka sooja teed ning pi-
parkooki, mälestuseks jäi 
kaelaehe ja lepatriinu šo-
kolaad. 

Tänasime pererahvast 
lauluga. Kõik, nii suur 
kui väike, oskasid laulu 
“Kes elab metsa sees?”

Eraldi tahan täna-
da huvikooli ringijuhen-
dajaid Livia Kuuskveret, 
Kaie Leppa ja Siiri 
Puhalainenit jõulubus-
si tegemistele kaasa aita-
mise eest. Tänusõnad ka 
bussijuht Andresele, kõi-
kidele osavõtjatele, suur-
tele ja väikestele oota-
jatele. Loodan väga, et 
koosveedetud tunnid ai-
tasid oodata ja jõulutun-
net tekitada. Meie jõulu-
buss sai sõita tänu Elva 
linnavalitsusele. Neljan-
dal advendi me jõulubus-
siga ei sõida, vaid lähe-
me tõrvikumatkale Elva 
Matkakeskusest. Tähis-
tame talvist pööripäeva. 
Matk algab kell 16. Kau-
nist jõuluootust, varsti ta 
jõuabki!

29. detsembril 45. 
sünnipäeva tähistava 
Airi Alneki peres on 
orienteerumissport 
traditsioon – juba 
neljandat põlve. Juu-
bilar on kahekordne 
veteranide maailma-
meister laskeorien-
teerumises ja Euroo-
pa meister rogainis.

Milvi Kapaun

Kuna sporditegemi-
sega alustasid?

Olen pärit sportlikust 
perekonnast ja spordihuvi 
on mulle juba emapiimaga 
kaasa antud. Isa ja ema te-
gid orienteerumist ning ve-
dasid mind juba titest pea-
le võistlustele kaasa. Kui 
nii suureks kasvasin, et 
mõistus hakkas üle käima, 
siis lükati mind neljapäe-
vakutel võistlusrajale. Olin 
siis üheksane ja vabariigis 
noorim võistleja. Nüüd po-
le see enam mingi vanus, 
päris pisikesed käivad juba 
orienteerumas.

Selle alaga saab te-
geleda igas eas?

Mul on ema 68-aasta-
ne ja käib ikka orienteeru-
mas. Sel aastal veteranide 
MM-il Portugalis oli kõige 
vanem osavõtja 93-aasta-
ne. Esiteks katsu nii vanaks 
elada, teiseks peab olema 
mõistus korras ja peab saa-
ma ka jalad niipalju liiku-
ma, et saad rajal hakkama. 
Eestis korraldatakse Ilves-
3 võistlusi, kus saavad osa-
leda ühe pere mitme põlv-
konna esindajad. Meie pe-
rest oli sellel võistlusel 
esindatud neli põlvkonda, 
noorim oli lapselaps Tauno, 
kes polnud siis veel kahe-
aastanegi. Pisikeste rajal 
viib nöör punktist punkti, 
kätte antakse kaardile sar-
nanev joonis. Sõrme otsas 
on pulk, millega saab kont-
rollpunktis piiksu teha, na-
gu päriselt asi käib. Mudi-
lased teevad rõõmuga, siit 
saavad nad oma esimese 
orienteerumiskogemuse.

Sinu neljast lapsest 
tegelevad selle alaga 
kolm. Millal nemad 
alustasid?

Kaasas on nad olnud 
ikka titaeast peale. Oma 
võistlemisega alustasid 6-7 
aastaselt. Võistlustel käime 
tavaliselt neljakesi koos. 
Karmen ja Kalev käivad 
laskesuusatamise trennis 
ja neil on ka oma võistlu-
sed. Meie Kristiga osaleme 
orienteerumisrajal.

Kas lapsed ema-
le võistlusrajal ära ka 
teevad?

Ikka. Igas kontrollpunk-
tis on elektrooniline mär-
ge, mille põhjal saab võist-
luste lõpus näha võistlu-
se käiku. Graafikud ja ana-
lüüsid on internetis üleval. 
Pärast võistlusi on meil ko-
dus alati õhtu otsa võist-
luste analüüsimine. Kui oli 
lastega sama võistlusrada, 
siis on põnev võrrelda, kes 
kus punktis kellelegi ära te-
gi. Mul on päris hea meel, 
et mõnikord olen lastele ka 
ära teinud. Nemad on no-

Orienteerumine on elukool
JUUBILAR Rahvasportlane Airi Alnek

bedama jalaga kui mina, 
aga kogemused maksavad. 
Võiduvõimalus on mul teh-
niliselt raskel rajal.

Sinu kõige raskem 
võistlus?

24-tunnine orienteeru-
misvõistlus – rogain. Esi-
mest korda osalesin 2005. 
aastal, kui Eestis peeti Eu-
roopa meistrivõistlused. 
Võistkonnakaaslaseks oli 
tallinlanna Riina Laev. Va-
rem ei olnud me kumbki üle 
kolme tunni järjest pingu-
tanud. Ei teadnud, kuidas 
vastu peame, kuidas jõua-
me. 24 tunni jooksul peab 
võimalikult palju erineva 
punktiväärtusega kontroll-
punkte läbima. Rada tu-
leb endal planeerida. Võid 
joosta ka vähem aega, ot-
sustav on võimalikult suur 
punktisumma kokku saa-
da. Rajal on kaasas vajalik 
toidutagavara ja jook. Meie 
olime rajal 20 tundi, läbi-
tud sai 90 kilomeetri rin-
gis. Ilm oli halb, sadas ter-
ve öö. Et sooja saada, oli-
me sunnitud öö läbi jooks-
ma. Kui oled nii kaua ko-
gu aeg liikunud, siis lõpus 
on kõik liigesed haiged, ei 
taha jalgagi maha panna. 
Kokkuvõttes läks meil aga 
hästi, tulime hõbemedalile 
ja veteranide klassis meist-
riteks. Tänavu septemb-
ris toimus Eestis MM, kus 
osalesin koos klubikaasla-
se Kaie Konsapiga. Seekord 
nii hästi ei läinud, kuid ter-
vis pidas paremini vastu.

Ekstreemseim ela-
mus?

Kõige elamuslikum 
võistlus oli Šveitsis Alpide 
liustiku Aletch juures 2400 
meetri kõrgusel. Starti vii-
di suusatõstukiga. Seisid 
mäel ja nägid, et finiš on 
kusagil kaugel-kaugel all. 
Ülev tunne! Ainult kivid, ei 
ühtegi puud, õitsevad asa-
lead. Kontrollpunkte pal-
ju, võta kinni, millise kivi 
taga see õige on! Eestlased 
on metsas osavad orientee-
rujad, kui asi aga lageda 
peale läheb, enam nii kõ-
vad tegijad polegi.

Millega peale spor-
timise veel tegelenud 
oled?

Kooliajal mängisin Tal-
linna Tuletõrje puhkpilli-
orkestris rivitrummi. Di-
rigent oli tuntud puhkpil-
liorkestrite juhataja Hel-
mut Orusaar. Isa mängis 
mul trummi, vedas mind 
ka kontsertidele kaasa. Kui 
piisavalt suureks sain, et 
trummi tagant välja paist-
sin, hakkasin rivitrummi 
mängima. Meid oli 6-12 
tüdrukut. Väga hea rütmi-
taju pidi olema ja rivitrenn 
oli kõva. Marssimist õpe-
tas Orusaar meile pritsima-
ja õuel. Kontserte oli pal-
ju, esinesime ka Estonia ja 
Vanemuise kontserdilaval 
ja olümpiaregati avatsere-
moonial.

Mida pead parimaks 
kordaminekuks elus?

Seda, et lapsed on nii 
tubliks kasvanud. Siin on 
suur abi orienteerumisel, 
tänu millele saavad nad 
üsna varakult iseseisvaks. 
Orienteerumine on nagu 
elukool. Loodetavasti jook-
sevad peagi metsaradadel 
ka minu kaks vahvat lap-
selast.

Mida Elva spordi-
elust arvad?

Võiks olla aktiivsem. 
Noorte sport on meil tase-
mel, on tublid treenerid ja 
head tulemused. Täiskas-
vanud osalevad linna spor-
diüritustel vähe. Ei tea, kas 
ei viitsita või mis? Sügis-
jooksu ja rattakrosside sar-
jadel oli mõni aasta taga-
si osalejaid rohkem. Nüüd 
on võistlemas vaid noored. 
Ma ei taha ka kogu aeg ai-
nuke võistleja olla. Mis sa 
seal üksi iseendaga ikka 
võistled.

Mis on sinu elu mo-
to?

Kui kuidagi ei saa, siis 
kuidagi ikka saab. Minus 
on paras annus seda eestla-
se jonnakust. Ma ei ole ker-
ge allaandja ei spordis ega 
elus. Kui hästi tahta, saab 
üle igast mäest nii metsas 
kui elus.
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� Sinilinnus kohtusid 
elvalastega keskera-
kondlased Siiri Oviir, 
Nikolai Vinogradov ja 
Erika Salumäe. Kohal 
olid ka erakonna Tartu 
osakonna juhatuse 
liige Sulev Kuus, 
Keskerakonna Naiste 
Kogu liikmed  Viktoria 
Punga ja Triin Lukk 
ning Tiit Tammaru KE 
noorteühendusest. Üks 
peamisi teemasid, mis 
üles kerkis, oli põlluma-
jandus. Sellekohaseid 
asjalikke selgitusi andis 
Sulev Kuus. Väga tera-
vaks muutus ka Eesti 
avaliku haldussüsteemi 
käsitlus.

� Põllumees Eino Altin 
kinkis lastekodule ja 
kahele lasterikkale 
perele talvekartulid.

� Aastalõpu intervjuu 
annab ajalehele Elva 
Tarbijate Ühistu tegev-
direktor Hando Ivask.

Airi Alnek peab sportimist oma toredaks hobiks. “Ma ei 
ole tippsportlane, nimetaksin ennast aktiivseks rahva-
sportlaseks,” ütleb kaksteist aastat tagasi Elva maas-
tikust võlutuna männilinna kolinud juubilar. Foto: Milvi 
Kapaun

Sel aastal jõuluootus siis sedamoodi!

Lõppeva aasta det-
sembrikuul üllatas Enics 
Eesti AS Elva lasteasu-
tusi meeldivalt kingiteo-
sooviga. Küllap Enicsi 
edu põhinebki heal pla-
neerimisel ja koostööos-
kusel. Kingitustki teh-
ti professionaalselt ja sü-
damega. Kõigepealt uuri-
ti, mis kellegi soovid-va-
jadused on ja seejärel toi-
metasid usinad päkapi-
kud Kalle Kuusik ja Eero 
Korol pakid aegsasti ko-
hale. Lasteaed Murumu-
na pere võib nüüd rõõ-
mustada uute Kombi kel-
lade ja võimlemisvahen-
dite üle. Väikesed Õnne-

seene kasvandikud saa-
vad tegelustele vürtsi li-
sada kaasaskantavate 
muusikakeskuste abil, se-
da nii suures majas kui 
ka Peedu rühmades. Elva 
Väikelastekodu rüblikute 
jõulud teeb elamusteroh-
keks suurepärane kodu-
kinosüsteem koos temaa-
tiliste filmidega.

Täname lahkeid pä-
kapikke ja soovime edu 
uuel aastal. Et meie las-
te silmade sära tooks ra-
hu ja rõõmu teie süda-
meisse.

Õnneseene, Murumuna ja 
Elva Väikelastekodu pered

Jõulurõõm saab alguse heast soovist

Elva kooli õpilasesin-
dus korraldas 16. det-
sembril gümnaasiumi-
maja aulas heategevusli-
ku jõululaada, mille ees-
märk oli koguda raha Tar-
tu kodutute loomade var-
jupaigale. Müüa oli luba-
tud kõike ja seda ka teh-
ti. Osta sai piparkooke, 
muffineid, vihikuid, raa-
matuid, helkureid ja pal-
ju muud. 9d klass valmis-
tas ette jõululoosi, mille-
ga koguti kõige rohkem 

raha. Kokku saadi anne-
tusteks 1723 krooni. Tub-
lid olid 9d, 10a, 7d, 7b ja 
8a klassid ning 7b klas-
si õpilane Madis-Martin 
Voitka.

“Pean selliseid üritu-
si väga vajalikuks. Head 
tehes tekib jõulutunne 
ja see oli meie eesmärk,” 
ütles Elva gümnaasiumi 
õpilasesinduse esimees 
Raidy Mägi.

Tairi Tiimann, EG õpilas-
esinduse pressiesindaja

Heategevuslaat gümnaasiumis
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Kergejõustiku sise-
hooaeg on Elva Spor-
diliidu  noortele ker-
gejõustiklastele väga 
edukalt alanud.

Margit Aidla

13. detsembril Tartu 
Ülikooli kergejõustikuhal-
lis toimunud kolmikhüppe-
võistlustel parandasid kõik 
meie võistlejad tublisti oma 
isiklikke rekordeid ja jõud-
sid esikolmikusse. Juba pi-
ka traditsiooniga võistlusel 

oli seekord osalejaid Nar-
vast, Tallinnast, Pärnust, 
Valgast, Võrust, Põlvast, 
Räpinast ja mujalt Eestist. 
Võistlejaid autasustas oma-
nimelise võistluse organi-
saator, Moskva olümpia-
mängude võitja kolmik-
hüppes Jaak Uudmäe, kel-
le autogrammiga diplomi 
omanikuks said esikolmi-
kusse jõudnud. Auhindu ja-
gati aga kõigile osalejatele.

12-aastaste poiste seas 
kordasid meie poisid oma 
eelmise aasta kaksikvõitu 

tulemustega, mis ületasid 
1986. aastast püsinud selle 
vanuseklassi rekordi 11.29. 
Võitis Robert Jakob Oetjen 
tulemusega 11.41. Väga na-
pilt jäi teiseks Heiros-Jaa-
nus Sinimäe, kes kaugelt 
paku tagant hüpates sai tu-
lemuseks 11.38. Kolmanda 
koha saavutas Audentese 
Spordikooli hüppaja Ras-
mus Kisel tulemusega 
10.50.

11aastaste hulgas saa-
vutas Alari Pennar küm-
ne poisi konkurentsis tub-

li kolmanda koha, hüpates 
9.66. Esikoht läks Võru SK 
poisile Allan Katsmanovile 
tulemusega 9.84.

13aastaste tüdrukute 
seas sai Kati Juurik teise 
koha tulemusega 9.80. Eli-
na Anderson oli 9.54ga nel-
jas.

15aastaste neidude 
kolmikhüppes oli Kirsti 
Anderson tulemusega 9.95 
kolmas.

Kauneid pühi kõigile ja 
sportlikku ning edukat uut 
aastat!

Laskuritel oli aas-
ta lõpp võistlustihe. No-
vembrikuu lõpus osa-
les viis Elva klubi lasku-
rit Poolas rahvusvahe-
listel võistlustel. Osales 
üle 400 võistleja seits-
mest riigist, kelle hulgas 
olid mitmed olümpiavõit-
jad ja maailmameistrid. 
Võistluste peaauhinnaks 
oli viimasel päeval super-
finaalis välja mängitud 
sõiduauto Fiat Panda.

Kaks korda põhihar-
jutust läbi lastes saavu-
tas parimad tulemused 
Reijo Virolainen õhupüs-
tolist laskmises. Tulemus 
oli mõlemal päeval 573, 
kuid esimeses voorus an-
dis see 9. koha, jättes te-
da esimesena finaalist 
välja. Teisel päeval olid 
konkurendid veelgi täp-
semad ning tuli leppida 
15. kohaga.

Elva noored laskurid 
võistlesid edukalt Põl-
va maakonna meistri-
võistlustel. Tüdrukute 
õhupüssiharjutuses saa-
di kaksikvõit. Nii Maar-
ja-Liisa Maasik kui Tuu-
li Kübarsepp said 370 sil-
ma. Tuuli sai kolmanda 
koha ka lamadesharjutu-
ses 278 silmaga. Mees-
tega konkureerides tu-
li Lennart Pruuli 572 sil-
maga õhupüssiharjutuses 
teiseks. Noormeeste ar-
vestuses sai Martin Ha-
ni kaks teist kohta, lama-
desharjutuses 281 ja õhu-
püssiharjutuses 342 sil-
maga.

Selle aasta viima-
ne võistlus peeti Narvas, 
kus Eesti Laskurliit selgi-
tas Eesti Karikavõitjad ja 
võistkondlikud meistrid 
õhkrelvadest laskmises.

Elva Laskespordiklubi 
suutis esmakordselt väl-
ja panna kolmeliikmeli-
se võistkonna kõigis rel-
valiikides. Kõige ühtla-
semalt esines meie noor 

püssinaiskond. Maar-
ja-Liisa Maasik lasi 382, 
Tuuli Kübarsepp 376 ja 
Marietta Pruuli 369 sil-
ma ning kogusummas 
saadi tulemusega 1127 
silma kolmas koht ja 
pronksmedalid. Rohkem 
suutsid vaid kaksikvõidu 
võtnud narvalased, kus-
juures Narva teine võist-
kond edestas meie neidu-
sid vaid kolme silmaga. 
Meie omakorda võitsi-
me tugevat Männiku klu-
bi 4 silmaga. Karikavõist-
luse arvestuses oli Maar-
ja-Liisa Maasik seitsmes, 
kaotades võitjaks tulnud 
Karina Kotkasele Pärnu-
Jaagupist 11 silmaga.

Meeste püssiharjutu-
ses sai meie ainsa indi-
viduaalse karikavõistlu-
se auhinnalise koha Len-
nart Pruuli, kes 576 sil-
maga oli teine, kaotades 
Lauri Ermile 6 silmaga. 
Paraku ei suutnud võist-
konnakaaslased teda 
vääriliselt toetada ja nii 
tuli meeskonnal leppida 
kuuenda kohaga.

Meeste õhupüstolihar-
jutuses tuli halva üllatu-
sena Reijo Virolaineni tu-
lemus 550 silma, mis on 
üle 20 silma vähem kui ta 
paar nädalat tagasi Poo-
las lasi. Oma tulemuse la-
sid välja teised võistkon-
na liikmed Aivar Vana-
kamar 564 (karikavõist-
luses 4. koht) ja Heldur 
Kurig 545 silma. Paraku 
jäädi põlvalastele 2 silma 
alla ja medalist esimese-
na ilma. Võitis Piirivalve 
Narva ees.

Elva klubi õhupüsto-
li naiskond sai kuuenda 
koha ja Heli Raamets oli 
347 silmaga parimana 
individuaalselt kümnes. 
Võitis Veera Rumjantseva 
Kaitsejõudude Spordiklu-
bist 380 silmaga.

Karl Kontor

Aasta viimased lasud laskuritelt

12.-14. detsembril 
Austrias Hochfilzenis toi-
munud laskesuusatamise 
maailmakarikavõistlus-
te teisel etapil jäi eestlas-
te parimaks tulemuseks 
Eveli Saue 39. koht jäli-
tussõidus. Sprindisõidu 
tulemuse põhjal 44ndana 
rajale startinud Saue tegi 
mõlemas lamadestiirus 
kaks möödalasku ja sõi-
tis trahviringi ka püstitii-
rudes. Sprindisõidu võitis 
Simone Hauswald, jäli-
tussõidu Martina Beck.

Eesti koondise mees-
test pääses jälitussõi-
tu sprindi kahe trahviga 
48. kohal lõpetanud Ind-
rek Tobreluts. Jälitussõi-
dus kolm tiiru puhtalt lä-

binud Tobreluts eksis vii-
mases tiirus kolmel kor-
ral, tulemuseks 42. koht.

Meeste 10 km sprin-
disõidus oli Priit Viks 61. 
(1+1), Roland Lessing 77. 
(3+0) ja Kauri Kõiv 82. 
(2+1). Mõlemal võistlus-
päeval oli parim jälitus-
sõidus kolm trahviringi 
sõitnud norralane Emil 
Hegle Svendsen.

Teatesõidu võitis üle-
kaalukalt Venemaa mees-
kond. Eesti koondis koos-
seisus Priit Viks, Indrek 
Tobreluts, Kauri Kõiv ja 
Roland Lessing lõpetas 
23 meeskonna hulgas 17. 
kohal, kaotus võitjale oli 
7.38,7.

EPP

Tulemusi laskesuusatamise MK-lt

Kaksikvõit Uudmäe 
auhinnavõistlustelt

14. detsembril korral-
dasid Elva ja Tartumaa 
spordiliidud Elva mat-
kakeskuses Tartumaa 
ja Elva meistrivõistlu-
sed kabes. Mängijaid oli 
kolmteist, kümme meest 
ja kolm naist. Tartu-
maa kabeklubi liikmete-
le pakkusid konkurentsi 
kabetajad Elvast ja Rõn-
gust. Mängiti šveitsi süs-
teemis, parimad selgitati 
seitsme mänguvooruga. 
Võrdselt 5,5 punkti tee-
nisid tartlased Konstan-
tin Ispravnõi ja meistri-
kandidaat Jüri Lätt. Kõr-
gem võistluskoefitsient 
tõi esikoha Konstantin 
Ispravnõile, kolmas oli 
tartlane Andres Kuusk.

Elva meistritiitli ka-
bes võitis turniiri kuuen-
da kohaga lõpetanud 
Kaido Raidla. Naistest 
võitis 3,5 punktiga esi-
koha mullune maakon-
na parim naiskabetaja 
Aili Visnapuu klubikaas-
lase Riina Jaanuska ees. 
Kolmanda koha sai Lin-
da Pensa Tartust. 

EPP

Elva meistriks 
Kaido Raidla

13. detsembril toimus 
Jaanikese krossirjal Val-
ga Kestvuskross. Võistle-
sid ATV-d, quadracerid ja 
soolomasinad. Quad 200 
klassi poole tunni pikku-
se sõidu võitis Kait Kom-
pus. Kaidor Kompus saa-
vutas viienda koha ja üle 
pika aja võistelnud Jo-
hannes Sikk seitsmenda 
koha.

Quad Open klassis sõi-
deti juba tund aega ning 
ka siin kuulus esikoht 
lõpuks Kait Kompusele 
Roomet Puurami ees. 
Sõidu tegi raskeks masi-
na tehniline rike, kus tei-
sel ringil purunes käigu-
vahetushoob ning terve 
võistlus tuli läbida ühe 
käiguga.

Kaido Kompus

Tartu linna ja Tartumaa 
aasta parimaid sportla-
si ning edukamaid treene-
reid tänasid 12. detsembril 
Tartu konverentsikeskuses 
Dorpat Tartu linnapea Ur-
mas Kruuse ja Tartu maa-
vanem Esta Tamm.

AUTOSPORT Kuldar 
Sikk MM Kreeka osavõist-
lustel 4. koht

J A L G R AT TA S P O R T 
Urmo Utar EM trekisõi-
du 10. koht meeskondlik 
sprint, EMV meeskondlik 
sprint hõbe. Laura Lepasa-
lu EMV 3x hõbe. Naisjuu-
nior Hanna Karoliine Arus 
EMV trekil 2x I, 2x II koht. 
Noor Sirje Lepik EMV ta-
likrossis 1. koht. Treener 
Jüri Kalmus. Meesjuunior 
Gabriel Leppik EM teate-
kross 13., EMV juunioride 
1. koht, Eesti Jalgratturite 
Liidu parim juunior. Tree-
ner Arno Lääne.

JUDO Martin Järve-
oja EMV hõbe, K. Keeraku 
meistrivõistluste 1. koht, 
treener Aavo Põhjala.

KERGEJÕUSTIK Liane 
Pintsaar parim juunior, 
treenerid Mehis ja Kersti 
Viru.

LASKESUUSATAMINE 
Roland Lessing MM 11. 
koht segateatesõidus, sprin-
dis 17. Kristel Viigipuu ka-
hekordne Eesti noortemeis-
ter suvebiathlonis. Juunior 
Heigo Lepik kahekordne 
Eesti meister biatlonis ja 
suvebiatlonis. Treener Rein 
Pedaja.

LASKEORIENTEERU-
MINE Eveli Saue Eesti 
meister sprindis ja tavara-
jal. Juunior Kalev Ermits 
juunioride MM 7., tavara-
jal 9. koht.

LASKMINE Reijo 
Virolainen Eesti meister 
standardpüstol. Ave Nigul 
EMV pronks 60 lasku la-
mades. Juunior Lennart 
Pruuli EMV juunioride hõ-
be ja pronks 2x. Treener 
Ave Nigul.

ORIENTEERUMINE juu-
nior Kristi Alnek EMV U-23 
vanuseklassis pronks. Noor 

Margret Zimmermann ka-
hekordne Eesti noortemeis-
ter, Balti MV 5.

RÜ HM VÕIML EMINE 
Noella-Madleen Pärn ja 
Reelika Jõgi Eesti noorte 
MV pronks. Treener Anna-
Liisa Parm.

SUUSA-K AHEVÕIST-
LUS noor Kristjan Ilves 
Eesti noortemeister. Tree-
ner Andrus Ilves.

SUUSAHÜPPED Illimar 
Pärn Eesti meister. Treener 
Rain Pärn.

SUVEBIATLON Ind-
rek Tobreluts MM 6. koht. 
Treener Rein Pedaja.

TRIATLON Urmas Utar 
MM hõbe talitriatlonis.

PAREMAD TREENERID 
Rein Pedaja Elva suusaklu-
bi, Rain Pärn suusahüp-
ped, Meelis Pärtelpoeg mo-
toringrada.

KEHALISE KASVATUSE 
ÕPETAJAD Margit Aidla 
Elva gümnaasium, An-
ne Jõesaar Puhja gümnaa-
sium, Toomas Kivend Üle-
nurme gümnaasium.

Kestvuskrossi võit Elvasse

Aasta paremad sportlased

Eelmisel hooajal TV 10 olümpiastarti võistlustel tehtud fotol seisab kõrgeimal pjedestaali astmel Heiros-Jaanus 
Sinimäe, Robert Jakob Oetjen astme võrra allpool. Premeeritakse ka treener Margit Aidlat (paremalt teine). Sise-
hooaega alustas võiduga Robert Jakob Oetjen, edestades Jaak Uudmäe auhinnavõistlustel kolmikhüppes treenin-
gukaaslast kolme sentimeetriga. Foto: erakogu
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Elamute elektritööd, projekteeri-
mine, ehitusvoolukilpide paigal-
dus. El. kilpide renoveerimine. 
515 7016

Võtan hoida lapsi. 5698 9686

KTR.Metsatööd OÜ pakub tööd 
saemeestele, varustus firma 
poolt. 5564 4298

Käärdist leitud hästi hoitud beež 
kassipoeg. Info tel. 521 1332

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõi-
duki tagatisel (sõiduk jääb 
Teile) või kinnisvara tagati-
sel. Lõunalaenud OÜ, www.
lounalaenud.ee, 5680 8199

Südamlik kaastunne Tiinale, 
Maksimile ja Denissile peredega 

kalli
AGRIPIINA LABI

surma puhul.
Naabrid Kolk, Kreis ja Parts

Sellel nädalal toimusid 
erinevad jõuluteemalised 
töötoad Elva matkakesku-
se avatud ateljees. Elva lin-
napea Reno Laidre (pildil 
keskel) koos abilinnapea 
Toomas Järveojaga tegid 
neljapäeva pärastlõunal ül-
latusvisiidi matkakeskuse 
avatud ateljee jõulutuppa, 
kus askeldasid usinasti El-
va gümnaasiumi pikapäe-
varühma õpilased.

Üheskoos aeti juttu, aru-
tati valmistatava jõuluor-
namendi üle, söödi pipar-
kooke ja komme ning teh-
ti ühispilt. Vahetati jõulu-
soove ning jõulurõõmu ja-
gus kõigile.

Neljal erineval päeval 
valmistasid käsitöötoas El-
va lasteaed Murumuna, El-
va väikelastekodu ja güm-
naasiumi pikapäevarüh-
ma lapsed erinevaid jõulu-

ornamente. Viimasel päe-
val asusid askeldama täis-
kasvanud ning valmista-
ma Kaie Lepa käe all uhket 
jõulukompositsiooni. Sellel 
erilisel nädalal jagus askel-
damist nii täiskasvanutele 
kui lastele.

Elva linnavalitsus tänab 
Elva naisseltsi toreda ette-
võtmise eest ning tublisid 
juhendajaid, kes terve nä-
dala aitasid nii lastel kui 

täiskasvanutel meisterda-
da erinevaid ja huvitavaid 
jõulukompositsioone.

Jagame hingevalgust ja 
südamesoojust lähedaste-
le ning kõigile inimeste-
le, kellega kokku puutume. 
Mitte kiirustada ega torma-
ta, nautida valget lund ja 
jõulurahu ning võtta aega 
lastele. Hoiame üksteist!

Merike Järv

Elva linnapea jõulutöötoas

Avaldame kaastunnet 
Tiinale, Denisile ja Siimule 

peredega ema, vanaema ja 
vanavanaema

AGRIPIINA-ALVIINA LABI
kaotuse puhul.

Monika ja Margus lastega

Südamlik kaastunne 
Tiina Jesinale perega 

ema, ämma, vanaema, 
vanavanaema

AGRIPIINA-ALVIINA LABI
kaotuse puhul.

Külli, Kätlin, Malve

Mälestame kallist
AGRIPIINA-ALVIINA LABI
Sügav kaastunne omastele.

Helgi ja Evi

Surm 
tekitab valu,
mälestus 
meenutab elu…

Südamlik kaastunne 
Kersti Hansenile 

isa, vanaisa ja äia
VELIKS UDUMÄE

surma puhul.

Perekonnad Mägi ja Paju

Mälestame endist kaastöötajat 
ja südamlikku inimest

ALLY LABI
Tunneme kaasa omastele.

Perekond Järv

AGRIPIINA-ALVIINA LABI
Südamlik kaastunne 
Maksimile ja Denisile 

kalli vanaema kaotuse puhul.

Urmas ja Tanja

Kallis Tiina

Südamlik kaastunne
EMA

surma puhul.

Tervisejutside rühm

Need armsad 
kellest jääme ilma,
on tegelikult alles 
meie sees.
Ja igavesti ema-vanaema 
armsad silmad
Teid jäävad saatma 
taevatähtedes

Mälestame
AGRIPIINA-ALVIINA LABI
Meie kaastunne Tiina Jesinale 

perega armsa ema ja 
vanaema surma puhul.

Lasteaed Õnneseen pere
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